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Referat   
FNF Rogaland styremøte 
 
Dato: Mandag 18. januar kl. 16:30 – 18:40 

Sted: Ryfylke friluftsråd og på Teams 

 
Til stede: 
 Stavanger Turistforening (STF) v. Anne Katrine Lycke (via Teams) 

Naturvernforbundet (NiR) v. Erik Thoring  
Ryfylke friluftsråd v. Hans Olav Sandvoll (via Teams) 
NSF Vesterlen krets v. Ivar Nøttestad (via Teams 
Rogaland KFUK-KFUM speidere v. Ingvild Kjosavik 
NJFF Rogaland v. Ragnhild Ottesen 
Norsk Ornitologisk Forening (NOF) v. Ståle Opedal 
Rogaland Bondelag v. Marit Epletveit og Irene Holta Tjøstheim – Sak 1/21 

Forfall: Ingen  

Møteleder: 
 Ivar Nøttestad 
Referent: 

Emily Halvorsen, koordinator 

 
Saksliste 
1/21 Møte med Rogaland Bondelag 

- Styreleder og organisasjonssjef i Bondelaget innledet og fortalte om utfordringer mht. 
friluftsliv og hva landbruket i Rogaland gjør for naturmangfold. En ærlig diskusjon fulgte og 
det var flere forslag om felles interesser og mulig samarbeid, som f.eks. jordvern. 

- Oppsummering – følger på s.  4 med orientering om diskusjon og mulig oppfølging/tiltak. 
 

2/21 Dagsorden for styremøtet ellers 
- Ingen kommentarer til innkalling, en sak til eventuelt 
- Referat fra styremøte 30. november – godkjent 
- Neste møter: Koordinator sender forslag 

 
3/21 Årsmøte og samling – planlegging 

- Forslag og vedtak: Årsmøtet og samling utsettes grunnet koronarestriksjoner. Koordinator 
går i gang med en PLAN B med sikte på et arrangement på Haugalandet i april etter Påske. 

- Årsmøtedokumenter er sendt. Ingen innkomne saker. Forslag om kun en endring i styret så 
langt. 

- Oppfølging: Emily kansellerer og varsler alle involvert snarest. Styret kan fortsatt 
kommentere årsmelding, årsplan og strategisk plan. Alternativt sted mm. bestemmes i neste 
styremøte. 
 

4/21 Møte hos Rogaland fylkeskommune 
- Regional-, kultur-, og næringsutvalget inviterer styremedlemmer i FNF-R til neste møte 4. 

februar. Igjen med forbehold om utsettelse. 
- Deltakere: Preben – STF, Kalland – HT og Erik i Naturvernforbundet. Koordinator stiller også. 
- Prioriterte tema: Utvalget ønsker å høre om FNF og hva forumet har jobbet med og hva som 

prioriteres. Kalland tar opp nettutvikling på Haugalandet, spesielt fjordkryssinger der 
sjøkabel er viktig for organisasjoner og flere.   
Oppfølging – Koordinator lager første del av presentasjon og styremedlemmer legger til om 
prioriterte saker/tema. 
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5/21 Kvalbeinskogen i Hå – oppfølging av vedtak fra Landbruksdirektoratet 

- Ståle orienterte om klagen fra FNF-R som ikke fikk medhold. NOF mener at vedtaket er 
basert på manglende opplysninger og saksbehandlingsfeil i alle ledd. Ståle orienterer. 
Arbeid er startet i skogen og koordinator har sendt epost med anmodning om stans.  

Vedtak: FNF-R sender brev til direktoratet, med kopi til departementet, der vi ber om ny 
vurdering av saken. Videre oppfølging, om nødvendig, blir å be sivilombudsmannen om å 
vurdere saken.  

 

6/21 Ny forskrift om regulering av ferdsel med fritidsfartøy – frist 15/3 
- Hans Olav orienterte; friluftsrådet er fornøyd med forslaget, fortsatt restriktivt ift. 

vannskuter og bla. verneområder. Friluftsrådet sender egen høringsuttalelse. 
Konklusjon: FNF sender ikke felles uttalelse 
 

7/21 Revisjon av konsesjonsvilkår 
- Røldal – Suldal; Erik orienterte om brev 11. januar til NVE fra nasjonale organisasjoner med 

revisjonskrav. Kommuner og FNF Hordaland har tidligere krevet det samme i 2018. 

Oppfølging: Erik sender kopi til Emily som deler videre, også med FNF Vestland 
- Finsåvassdraget i Sirdal – NVE har åpnet for revisjon – frist 1. mars 

Konklusjon: Emily svarer FNF Agder etter forespørsel fra dem. Området er for langt sør for 
Rogalands organisasjoner og det er ikke naturlig å engasjeres i denne saken.  
 

8/21 Temaplan for klima og miljø i landbruket i Stavanger – frist 31. januar 
- Diskusjon om nye Stavanger som viktig landbrukskommune. Planutkastet er grundig og kan 

være viktig signal for andre.  

Forslag og vedtak: FNF-R sender en kort fellesuttalse v. styret. Emily lager utkast og sender 
først utkastet til styret.  
 

9/21 Flere nydyrkingssaker i Time og en i Sola – mottatt i januar 
- Ståle og Emily orienterte.  

Oppfølging: Koordinator fortsetter med å holde NOF og NiR orientert etter hvert som sakene 
kommer in.  

 

10/21 Flere saker inkl. o-saker 
Følgende ble delvis behandlet: 

a. Høring av reguleringsplan, områdeplan 0551 Sande i Sola kommune – saken ble ikke 
behandlet 

b. Adkomstveg til nye SUS – vedtak kan påklages innen 11. februar – ikke behandlet 
c. Skjøtselsplaner – oppfølging etter møte 30. november – saken utsettes 
d. Midler via friluftsrådene – forslag om strategi for søknader for 2022 – Hans Olav innledet. 

Forslag/Oppfølging: Hans Olav tar initiativ til møte med flere organisasjoner 
e. Bålprat om trær og natur i Stavanger 21. januar – utsettes til restriksjoner er lettet nok 
f. Bygging av dagsturhytter i Rogaland – utlysning av konkurranse og dialogkonferanse 28. 

januar – Konklusjon: Ivar og Anne Katrine følger opp 
 

11/21 Eventuelt 
Klagesak - dispensasjon masseuttak, Kyllesvatnet i Sandnes – Ingvild orienterte. 

Oppfølging: Erik og Ståle ser på saken. De ta også for seg en annen sak, såkalt jordforbedring, 
i LNF område på Høyland. 

 
 
 

https://www.rogfk.no/Kalender/CalendarEvent.aspx?Id=473&MId1=7
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Vedlegg - Faste o-saker om møter, koordinators fravær, konferanser, seminarer o.l. (oppdateres) 
 
FNF Rogaland, SVG, Haugalandet 

- Styre: Møter våren 2021 foreslås av koordinator. 
- Møte i Regional-, kultur- og næringsutvalget i fylkeskommunen – 4. februar 
- Haugalandet AU: Møter bestemmes ved behov 
- Faglig råd i Stavanger – koordinator foreslår møtedatoer etter styremøtedatoer er bestemt 
- Årsmøtet og storsamling i FNF-R: Forslag etter Påske i april. 
- Møte andre ifm. styremøter; Styreleder i Lyse – aktuelt tema kraftkrevende industri? Partiet 

Rødt. Senterpartiet. 
 

Koordinators andre møter, befaringer og fravær: 
- FNF nasjonale koordinator allmøter – normalt hver tirsdag fra kl. 12:30 
- Ferie/avspasering – vinterferie 17. – 19. mars – med forbehold 
- Koordinator deltar i Naturviternes møte, privat sektor – 9. februar 
- Koordinator deltar i Naturviternes hovedstyremøte 12. februar på Teams 
- Koordinator deltar i Naturviternes tariffkonferanse og landsmøte – 10. – 11. mars på 

Gardermoen (det blir nettmøte men styret må være samlet) 
 
Kommende seminarer/konferanser/arrangement - listen m. koblinger legges ut på FNF-
nett.no/Rogaland og/eller https://fnf-nett.no/laer-mer/ : 

- Naturrestaureringskonferansen v. NINA og direktoratet, 18. – 19. januar – digital deltakelse 
- Nasjonal vannmiljøkonferanse og forskningsdag; høringskonferanse for 

vannforvaltningsplanene, 26. – 28. april 2021 – i Oslo* 

*Koordinator planlegger å delta 
 
Seminarer som har vært og kan streames/lastes ned: 
Fra https://fnf-nett.no/laer-mer/ og 

- Naturrestaureringskonferansen v. NINA og direktoratet, 18. – 19. januar – kan lastes ned 
- Nasjonalt seminar om restaurering av vassdrag og våtmark – 10. – 11. september – se 

presentasjoner her. Anbefales! Se spesielt Dag 2 key note; Hans Joosten, Greifswald Mire 
Centre 

- Webinar om strandsone – 23. september v. Norsk Friluftsliv m.fl. – se webinaret her 
- KS stormøte om vindkraft – 30. september og 1. oktober, se opptakene her. 
- Foredragsserie om naturrestaurering - https://norskfriluftsliv.no/foredrag-om-

vassdragsrestaurering/ 
  

https://fnf-nett.no/laer-mer/
https://nina.no/Aktuelt/Nyhetsartikkel/ArticleId/5084/Naturrestaureringskonferansen
https://www.vannportalen.no/arrangementer/nasjonal-vannmiljokonferanse-og-forskningsdag---oslo-26.---28.-april-2021/
https://fnf-nett.no/laer-mer/
https://www.nina.no/Våre-fagområder/Naturrestaurering/Program-Naturrestaureringskonferansen
https://www.vannportalen.no/aktuelt/20202/se-presentasjoner-og-opptak-fra-seminaret-om-restaurering-av-vassdrag-og-vatmarker/
https://www.vannportalen.no/aktuelt/20202/se-presentasjoner-og-opptak-fra-seminaret-om-restaurering-av-vassdrag-og-vatmarker/
https://norskfriluftsliv.no/se-webinaret-strandsonen-stadig-mindre-tilgjengelig/
https://www.ks.no/fagomrader/samfunnsutvikling/samfunnplanlegging/fag--og-dialogseminar-om-vindkraft/
https://norskfriluftsliv.no/foredrag-om-vassdragsrestaurering/
https://norskfriluftsliv.no/foredrag-om-vassdragsrestaurering/
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Oppsummering fra møte mellom Rogaland Bondelag og FNF 
Rogaland  
 

Tid: Mandag 18. januar kl. 16:30 – 17:40 

Sted: Hos Ryfylke friluftsråd og på Teams 
 
Til stede: 

Rogaland Bondelag v. Marit Epletveit og Irene Holta Tjøstheim  
 Stavanger Turistforening (STF) v. Anne Katrine Lycke (via Teams) 

Naturvernforbundet (NiR) v. Erik Thoring  
Ryfylke friluftsråd v. Hans Olav Sandvoll (via Teams) 
NSF Vesterlen krets v. Ivar Nøttestad (via Teams) 
Rogaland KFUK-KFUM speidere v. Ingvild Kjosavik 
NJFF Rogaland v. Ragnhild Ottesen 
Norsk Ornitologisk Forening (NOF) v. Ståle Opedal 

 
Rogaland Bondelag har registrert at FNF Rogaland følger opp spesielt nydyrkingssaker og tok 
bla. derfor kontakt. FNF inviterte til et møte der styreleder for Bondelaget og 
organisasjonssjefen deltok sammen med et fulltallig styre i FNF Rogaland.  
 
Marit og Irene fortalte om Bondelaget, 6200 medlemmer i Rogaland, og presenterte spesielt 
det de gjør ift. naturmangfold.  
 
Diskusjonen som fulgte dreiet seg om friluftsliv, utfordringer også nye ifm. korona, 
tilrettelegging, informering, landbruk som næring, nydyrking, jordvern, karbonlagring, 
jordforbedring, vassdrag og kantsoner og mer.  
 
Det var to hovedtema som kom til uttrykk; 1) friluftsliv + allemannsrett og 2) naturmangfold 
vs. næringsvirksomhet. Her er essensen av noen av kommentarene: 
 

- Allemannsretten er ofte utfordrende for grunneiere, spesielt når pliktene glømmes. 
Eksempel på dette nylig i Brekko – spesielt ille i dette koronaåret men ikke uvanlig.  

- Tilrettelegging for friluftsliv er mangelfull, det merkes ekstra godt det siste året.  

- Friluftslivsorganisasjonene vil gjerne vite hvor skoen trykker for grunneiere og 
hvordan utfordringene har endret seg. 

- Stort behov for informasjon om hvordan folk skal te seg, spesielt i innmark på vei til 
utmark. I flere områder må en nesten alltid gjennom en gård først. 

- Foreningene har stor forståelse og ønsker god dialog med grunneiere. Det er en 
selvfølge at avtaler er på plass før f.eks. nye turer planlegges. 

- Når det gjelder arter så går det bare en vei – dårlig. På Jæren er det kun 0,6% igjen av 
våtmarksområder. Det er i alles interesse at en tar vare på de siste restene. 

- Er det mulig for FNF foreningene å ta opp nydyrkings- og liknende saker med 
Bondelaget før klager/uttalelser sendes? 

- Nydyrking av myr er nå forbudt og det kan være lurt å råde bønder til å la være å 
søke i slike områder – da unngår en unødvendig konflikt. 
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- Men, hva er myr? Det er ikke alltid så lett å vite. På overflaten kan det se ut som alt 
annet. 

- Det er flere saker som Bondelaget og FNF har til felles, f.eks. jordvern, tilrettelegging 
for friluftsliv, naturbaserte løsninger langs vassdrag – det er viktig at vi jobber 
sammen vis a vis politikere, kommuner og evt. andre. 

- Kantsoner langs vassdrag må beplantes med riktige arter – viktig for bla. fisk. 

- Friluftsrådet opplever godt samarbeid ift. beiting, styvingstrær, eikeskog mm. 

 

Mulige oppfølging – forslag: 

- Bondelaget kan invitere seg selv til foreningene en for en – bl.a. for oppdatering om 
hva utfordringene er nå mht. friluftsliv. 

- Noen av foreningene har medlemsblad – Bondelaget kan ha artikler der om 
utfordringer, råd og vink. 

- Ryfylke friluftsråd vil svært gjerne ha et eget møte med Bondelaget. 

- Foreningene kan selv informere/markedsføre Allemannsplikter til sine medlemmer. 

- NOF kan også få en artikkel med i sitt medlemsblad. 

- Naturvernforbundet skriver på en artikkel for Bondevennen. 

- Per Bjorland i Hå kan kontaktes om frivillige tiltak i landbruket. 

- Alle bør spille inn behov for kartlegging av naturtyper og arter til kommuner m.fl. 

 

 

 

 

 


